
IH 5
/</

København, den
-8 0KT..2018

Folketingets formand

Folketinget

Christiansborg

Kære folketingsformand

./. Jeg sender hermed kopi af § 20-spørgsmål nr. S 105 stillet af Simon Kollerup (S), 
der er forudsat optaget på dagsordenen for Folketingets spørgetid onsdag den 10. 

oktober 2018.

Det følger af helt fast praksis, at det er den ansvarlige minister, der besvarer 

spørgsmål til Folketinget om en given sag. Da jeg er ansvarlig minister for ressort

overflytningen af fiskeriområdet, besvarede jeg naturligvis samrådsspørgsmål E 

(MOF alm. del) på et samråd i Miljø- og Fødevareudvalget den 9. november 2017. 

Efter omstændighederne besvarede jeg endvidere samrådsspørgsmål AB (MOF alm. 
del) på et samråd i Miljø- og Fødevareudvalget den 31. januar 2018, idet der i 

spørgsmålet blev henvist til oplysninger, som jeg gav på samrådet den 9. november 
2017.

Jeg gjorde det imidlertid i et brev af 23. januar 2018 til Miljø- og Fødevareudvalget 
klart, at det pågældende spørgsmål ikke omhandlede min ministergerning, og at jeg 

således ikke anså mig forpligtet til at besvare spørgsmålet efter Folketingets egne 

retningslinjer for spørgsmål til ministrene.

I spørgsmål nr. S 105 anmodes jeg om at bekræfte, at nogle oplysninger, som jeg 

gav på det tidligere samråd i Miljø- og Fødevareudvalget den 31. januar 2018, er 
korrekte. Oplysningerne relaterede sig til fiskekvoter.

Det er min opfattelse, at jeg allerede på det pågældende samråd den 31. januar 2018 

gav meget fyldestgørende oplysninger om det, der spørges til, ligesom Statsministe

riet forud for samrådet besvarede en række skriftlige spørgsmål fra Miljø- og Føde

vareudvalget. Jeg kan i den forbindelse særligt henvise til Statsministeriets besva
relse af 31. januar 2018 af spørgsmål nr. 359 (MOF alm. del).
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Endvidere relaterede de oplysninger, som der spørges til, sig som nævnt til fiske

kvoter. Af principielle grunde finder jeg det ikke rigtigt, at spørgsmål, der substanti

elt vedrører et givent fagområde, stilles til mig som statsminister med henvisning til 

mine tidligere udtalelser. Der henvises i den forbindelse til Betænkning afgivet af 

Udvalget for Forretningsordenen den 16. maj 2007, hvori det anføres, at ”der kun 

kan stilles spørgsmål om forhold, ministeren er ansvarlig for som minister, og der

for ikke om private forhold”. Jeg har imidlertid ikke fundet anledning til at anmode 

om, at spørgsmålet omstilles til ministeren for fiskeri og ligestilling og nordisk 

samarbejde, da der i spørgsmålet som nævnt henvises til nogle oplysninger, jeg gav 

under min besvarelse af et spørgsmål fra Miljø- og Fødevareudvalget.

Jeg skal på baggrund af det ovenfor anførte, jf. Forretningsorden for Folketinget § 

20, stk. 4, meddele, at jeg ikke finder anledning til at besvare spørgsmål nr. S 105.

Med vcnli hilsen

Lars Løkke Rasmussen



> FOLKETINGET

Spørgsmål nr. S 105

§ 20 - spørgsmål til mundtlig besvarelse den 10. oktober 2018.

Til:

Dato: 

Stillet af:

Statsministeren 

5. oktober 2018 

Simon Kollerup (S)

Mener statsministeren, at han gav korrekte oplysninger til Folketinget, da han på 

samrådet i Miljø- og Fødevareudvalget den 31. januar 2018 udtalte, at han ikke 

skufle kunne vide. om kvotekongerne havde problemer med tobis?

(Spm. nr. S 105).
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